
Zápis z jednání valné hromady Svazku obcí Drahanská vrchovina 

konané dne 22. 3. 2023  

v zasedací místnosti Úřadu městyse Protivanov 

 
 

Přítomni:    dle prezenční listiny (viz. příloha č. 1) 

Hosté:      Marie Pejřová – účetní svazku do 31. 3. 2023  

Zdeňka Calábková – účetní svazku od 1. 4. 2023 

Miloslav Vybíhal – jednatel společnosti Montáže inženýrských sítí 

 

Zahájení jednání VH v 16:30 hod 

 

Bod 1 - Zahájení 

Jednání valné hromady Svazku obcí Drahanská vrchovina (dále jen VH, Svazku) bylo zahájeno předsedou 

svazku panem Petrem Kolářem, (dále jen předsedající). Předsedající přivítal všechny přítomné, včetně 

hostů a konstatoval, že jednání VH bylo svoláno v souladu se Stanovami Svazku obcí Drahanská 

vrchovina (dále jen Stanov). Informace o konání jednání VH včetně návrhu programu, byla 6. 3. 2023 

zaslána všem členům VH a současně zveřejněna na webových stránkách Svazku.  

Předsedající následně seznámil s doplněním a změnou programu. K tomu nebyly žádné připomínky ani další 

doplnění. Valná hromada program jednohlasně schválila. 

 

Program:      

 

1. Zahájení  

2. Informace od provozovatele vodovodu  

3. Možnosti provozování vodovodu Drahanská vrchovina po 30. 6. 2023 

4. Zpráva o činnosti svazku 

5. Projednání závěrečného účtu svazku za rok 2022  

6. Projednání účetní závěrky svazku za rok 2022  

7. Zpráva inventarizační komise  

8. Zpráva kontrolní komise  

9. Projednání odměn za 1Q 2023  

10. Rozpočtová opatření  

11. Projednání návrhu na změnu výše členských příspěvků od roku 2024 

12. Diskuse  

13. Usnesení, závěr 

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  

 

Dle prezenční listiny je přítomno 11 členů valné hromady a dle Stanov je toto jednání schopno rozhodovat 

a usnášet se. 

O průběhu jednání VH se pořizuje zápis, který musí podepsán ověřovateli. Předsedající navrhl 

zapisovatelkou paní Zdeňku Calábkovou, ověřovateli zápisu z dnešního jednání paní Lucii Pavlíkovou 

(Niva) a pana Aloise Koláře (Protivanov). Předsedající dále navrhl složení návrhové komise: pan Milan 

Marek (Drahany) a pan Petr Kraus (Rozstání). 

Jiné návrhy nebyly, schváleno dle návrhu předsedajícího. 

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  

 

Dále bylo konstatováno, že zápis z minulého jednání VH byl ověřen, zveřejněn na webových stránkách 

svazku a nebyly proti němu vzneseny námitky. Při dnešním jednání byl opět vyložen k nahlédnutí. 

 

 



Bod 2 – Informace od provozovatele vodovodu 

Pan Miloslav Vybíhal, jednatel společnosti Montáže inženýrských sítí, informoval o uskutečněných                                 

a plánovaných jednáních, která se uskutečnila, nebo uskuteční, v souvislosti s možnostmi provozování 

vodovodu Drahanská vrchovina po 30.6.2023.  

Pan Miloslav Vybíhal, znovu zopakoval, že v současné době nemá zájem o prodloužení stávající „Smlouvy 

o nájmu vodovodu, o podnájmu vodovodního zařízení a o jejich správě a provozování ze dne 28. 6. 2002“ 

dodatkem k této smlouvě a že Svazek musí vypsat koncesní řízení.  

 

Bod 3 - Možnosti provozování vodovodu Drahanská vrchovina po 30.6.2023 

Předsedající, shrnul informace již dříve zaslané zástupcům členských obcí. Informoval o jednotlivých 

variantách, jejich výhodách a nevýhodách, zhodnotil předpokládané finanční náklady: 

  
Varianta 1. – prodloužení smlouvy se současným provozovatelem (oddílný způsob provozování)  

Varianta 2. – vypsání koncesního řízení na provozovatele (oddílný způsob provozování)  

Varianta 3. – Svazek provozovatelem vodovodu (vlastnický způsob provozování)  

Varianta 4. – Svazek spoluvlastníkem provozovatele vodovodu (vlastnický způsob provozování)  

4.1. Svazek obcí Drahanská vrchovina by se mohl stát se šestnáctým společníkem „Svazu 

vodovodů a kanalizací měst a obcí, s.r.o.“. Znamenalo by to vložit vklad ve formě majetku 

svazku, získali bychom obchodní podíl ve svazu 

4.2. Členské obce Svazku obcí Drahanská vrchovina by se mohly stát členy „Svazku vodovodů a 

kanalizací“ měst a obcí  

4.3. Svazek obcí Drahanská vrchovina by se mohl stát členem Sdružení obcí a svazků obcí, z.s.  

 

Předseda svazku vyhodnotil jako nejvýhodnější a nejjednodušší Variantu 1.  

Poukázal na vysoké náklady spojené s koncesním řízením dle Varianty 2. (dle sdělení firmy Dabona, s.r.o. 

by administrace takového řízení stála 150.000,- Kč a po třech letech by se muselo řízení vypisovat znovu. 

Další předpokládané náklady by byly cca 80.000,- Kč, a to každé tři roky).  

Pokud by nedošlo k dohodě se stávajícím provozovatelem a k prodloužení nájemní smlouvy, jako druhé 

nejlepší řešení vnímá předseda svazku získání obchodního podílu ve Vodárenské akciové společnosti, a.s., 

která je dodavatelem pitné vody do vodovodu Drahanská vrchovina, prostřednictvím SVKMO s.r.o., a to 

jako člen Sdružení obcí a svazku obcí, z. s. (SOSO) (Varianta 4.3). 

Na základě předsedajícím prezentovaných informací, pan Miloslav Vybíhal, jednatel současného 

provozovatele, společnosti Montáže inženýrských sítí, spol. s r. o., připustil, že ještě zváží možnost 

prodloužení „Smlouvy o nájmu vodovodu, o podnájmu vodovodního zařízení a o jejich správě a 

provozování ze dne 28. 6. 2002“ dodatkem k této smlouvě, a to v termínu do jednoho týdne. Předsedající 

panu Vybíhalovi poděkoval a navrhl odložení znovu projednání bodu na nejbližší VH Svazku. 

 

Bod 4 – Zpráva o činnosti svazku 

Předseda svazku informoval zástupce členských obcí o činnosti svazku.  

 

Bod 5 - Projednání závěrečného účtu svazku za rok 2022 

Předsedající seznámil přítomné o provedeném auditu hospodaření za rok 2022 auditorskou firmou Johana 

Otrubová. Při přezkoumání hospodaření svazku nebyly zjištěny žádné chyby ani nedostatky. Paní účetní 

seznámila přítomné s podrobným hospodařením svazku. Žádné připomínky nebyly vzneseny a předseda 

nechal hlasovat o schválení závěrečného účtu. Valná hromada schválila závěrečný účet svazku za rok 

2022 - bez výhrad.  

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  

 

Bod 6 - Projednání účetní závěrky svazku za rok 2022  
Následně paní účetní Marie Pejřová seznámila valnou hromadu s účetní závěrkou svazku za rok 2022. 

Protože nebyly žádné námitky ani připomínky, byla účetní závěrka svazku za rok 2022 schválena všemi 

hlasy.  

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  



Bod 7 - Zpráva inventarizační komise  

Předsedající požádal předsedkyni inventarizační komise paní Bronislavu Krénarovou o seznámení 

přítomných se Zprávou inventarizační komise. Zpráva byla zástupcům členských obcí předložena a ti ji 

berou na vědomí. 

 

Bod 8 - Zpráva kontrolní komise 

Předseda svazku požádal předsedkyni kontrolní komise paní Bronislavu Krénarovou o seznámení 

přítomných se Zprávou kontrolní komise. Zpráva byla zástupcům členských obcí předložena a ti ji berou na 

vědomí. 

 

Bod 9 – Projednání odměn za 1Q 2023 

Předseda svazku Petr Kolář navrhl odměnu pro účetní svazku v období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 ve 

výši 2.000,- Kč měsíčně, dále pan Alois Kolář navrhl odměnu předsedovi svazku v období od 1. 1. 2023 

do 31. 12. 2023 ve výši 3.300,- Kč měsíčně. Jiné návrhy nebyly, předložené návrhy byly schváleny. 

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  

 

Bod 10 – Rozpočtová opatření 

Paní účetní Marie Pejřová seznámila přítomné s rozpočtovými opatřeními, schválenými předsedou svazku 

v jeho pravomoci. Tito je berou na vědomí. 

 

Bod 11 – Projednání návrhu na změnu výše členských příspěvků od roku 2024 

Předseda svazku navrhl změnu výpočtu výše členských příspěvků od roku 2024, příspěvky by byly 

stanoveny dle počtu obyvatel zveřejňovaných Českým statistickým úřadem k 1.1. roku předešlého. 

Příspěvek by byl ve výši 20 Kč na obyvatele. Jiné návrhy nebyly, předložený návrh byl schválen. 

 

Hlasování: pro: 11, proti:  0, zdržel se: 0 

Přepočtené hlasy: pro: 14, proti:  0, zdržel se: 0  

 

Bod 12 – Diskuse 

V diskusi se zástupci členských obcí shodli, že není v současné době možné stanovit způsob provozování 

vodovodu Drahanská vrchovina po 30. 6. 2023. Rozhodnutí se odkládá, musejí proběhnout další jednání                     

a následně bude svolána mimořádná valná hromada. 

 

Bod 13 – Usnesení, závěr 

Pan Milan Marek přečetl přijatá usnesení a předsedající ukončil jednání valné hromady. 

Jednání VH bylo ukončeno v 18:55 hod. 

 

 

 

Zapisovatelka:   Zdeňka Calábková  ---------------------------------- 

 

 

Předseda svazku:  Petr Kolář   ---------------------------------- 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu:   Lucie Pavlíková   ---------------------------------- 

 

 

    Alois Kolář   ---------------------------------- 
 


